
 

 

Technische vragen 
 
Van  : D66 Gouda - Jitske Flietstra 
Datum vraag  : 03-04–2024 
Onderwerp  : Slavernijverleden 
Commissiegriffier    : Lars van der Linden 
Datum antwoord  :
 

 
  

 
Aanleiding: 
Op 3 april 2024 behandelen we in de commissie Samenleving het onderwerp 
Slavernijverleden. In voorbereiding daarop heeft D66 Gouda de volgende 
technische vragen: 
 

 
Vragen: 

 
1. Het streven is om voor 1 juli 2024, Keti Koti, vanuit het gemeentebestuur 

duiding te kunnen geven aan de inzichten die de verkenning over de 
verwevenheid van Gouda met het slavernijverleden heeft opgeleverd. 
Welke activiteiten staan daartoe nog gepland, welke partijen zijn daarbij 
betrokken en hoe zien deze tijdslijnen eruit?  

2. Is er rekening gehouden met een scenario waarin meer tijd nodig is om 
duiding te kunnen geven aan de inzichten uit de verkenning?  

3. De verkenning die gedaan en gepubliceerd is over de verwevenheid van 
Gouda met het slavernijverleden moet worden gezien als een 
momentopname, een eerste stap in een langer proces van onderzoek en 
bewustwording, zo valt te lezen in de inleiding. Het boek biedt de 
handvatten voor verdere onderzoeken en reflecties over ons verleden. Zijn 
er reeds concrete stappen gezet of plannen gemaakt om hier verder 
onderzoek naar te doen? Zo ja, welke zijn dat? En zo nee, wanneer 
verwacht het gemeentebestuur hier eerste stappen in te kunnen zetten? 
 

Antwoorden: 
 
Vraag 1: 
Het college wil graag op passende wijze erkenning geven aan dit deel van de 
geschiedenis. Hoe dat zou kunnen gebeuren is onderwerp van gesprek met de 
stad (3 stadsgesprekken) en met de raad. Er is bewust voor gekozen om nog 
niet vooruit te lopen op conclusies over de betekenis van de nieuwe inzichten.  
 
De opbrengsten van de stadsgesprekken, het gesprek in de raad en de 
(ambtelijke) adviezen m.b.t. de betekenis voor monumenten, erfgoed en 
straatnamen die eind april gereed zijn, vormen samen input voor 
oordeelsvorming door het college (eind mei). 
 
De tijdlijn ziet er als volgt uit: 
 

 



 

 

27 januari  Presentatie historische verkenning 
door het Streekarchief 

29 februari  Eerste stadsgesprek begeleid door 
Kofi Ogun (i.s.m.   de werkgroep Keti 
Koti)  

4 maart Lezing historische vereniging 
14 maart  Tweede stadsgesprek met het 

streekarchief over de publicatie 
begeleid door Roxana Chandali 
(i.s.m. de werkgroep Keti Koti). 

28 maart Derde stadsgesprek begeleid door 
Kofi Ogun (i.sm. de werkgroep Keti 
Koti). 

3 april Beeld- en oordeelsvorming raad 
11 april Interne bijeenkomst gemeente Gouda 

over slavernijverleden 
Eind april Adviezen erfgoed, monumenten en 

straatnamen gereed 
24 mei Oordeelsvorming college 
30 juni Herdenking slavernijverleden 
1 juli Viering Keti Koti (speech 

burgemeester waarin opbrengsten 
dialoog terugkomen) 

 
Vraag 2: 
 
Er is gekozen voor een zorgvuldig proces tot aan 1 juli, het moment waarop Keti 
Koti gevierd wordt. De gemeente heeft ervoor gekozen de gesprekken breed te 
voeren, maar wel afgebakend in de tijd. Op 1 juli viert Gouda de afschaffing van 
de slavernij. Dit is een natuurlijk moment om als stadsbestuur terug te komen op/ 
duiding te geven aan de bevindingen tot dan toe. 
Dat wil niet zeggen dat het daarna stopt of klaar is. In de stadsgesprekken is 
bijvoorbeeld ook kenbaar gemaakt dat het proces van bewustwording ook na het 
herdenkingsjaar doorgang zou moeten vinden. Wel wordt er vanuit gegaan dat 
de combinatie van gesprekken met de stad, met de raad en ambtelijke 
advisering voldoende aanknopingspunten biedt voor duiding en oordeelsvorming 
door het college. 

 

 

Vraag 3:  
 
Er zijn op dit moment nog geen verdere plannen (bekend) voor 
vervolgonderzoek. Hoe op passende wijze erkenning en vervolg kan worden 
gegeven aan de inzichten die de historische verkenning en gesprekken met de 
stad hebben opgeleverd, is onderwerp van gesprek. Er is bewust voor gekozen 
om nog niet vooruit te lopen op conclusies over de betekenis van de nieuwe 
inzichten. 

 

 


